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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Lát-e lehetőséget arra, hogy Gyurcsány Ferenc sportminiszter cége által megvásárolt
balatonöszödi kormányüdülő egy része visszakerüljön az Állam tulajdonába?" címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani a Legfőbb Ügyészhez . A kérdésre a
választ írásban kérem .

Tisztelt Legfőbb Ügyész úr!

Amint az lapértesülésekből ismertté vált Gyurcsány Ferenc sportminiszter cége, az Aldo
Ingatlanfejlesztő és Hasznosító Tanácsadó Kft . 1994-ben az ingatlan értékéhez képest
rendkívül alacsony értékű lízingszerződést kötött a kormányüdülő egy részére. A több mint
900 négyszögöles, vízparti telken álló, 300 négyzetméter lakóterületű, kétszintes, négy
lakosztályos balatoni villa 2003 . december 31-én kerül ötmillió forint maradványértéken a
társaság tulajdonába .

További különös körülmény, hogy ugyanezt az ingatlant a lízingbe adó állam azonnal
visszabérelte a jelenlegi sportminiszter cégétől - egyes információk szerint - éppen olyan
összegű bérleti díjért, mint maga a lízingdíj, amely évi 2,5 millió forint .

További furcsa körülmények is az ügylet jogszerűtlenségét támasztják alá . Az ügylet
megkötésében közreműködő helyettes államtitkár az ügylet után az Aldo Kft . tagja lett, így
lényegében tulajdonosa lesz annak az ingatlannak, amelynek eladásában köztisztviselőként
közreműködött. A Kormányzati Ellenőrzési Hivatal 2002 . május 26-án lezárt jelentése szerint
pedig a szerződéskötést megelőzően elmaradt a tízmillió forint felett kötelező versenyeztetés .

A fentiekben leírtak felvetik annak a lehetőségét, hogy ez a jogügylet - amint azt több állami
szerv, a Kormányzati Ellenőrzési Hivatal, a Kincstári Vagyoni Igazgatóság is megállapította -
jogszerűtlen, semmis .
Mivel a kormányszóvívőtől kapott tájékoztatás szerint a Kormánynak nem áll szándékában a
kormányüdülő egységét helyreállítani, illetve a fennálló helyzetet bármilyen módon
orvosolni, holott a szerződéskötés körülményeit vizsgálva szembeötlőek a személyi
összefonódások, a visszabérlésnek az Állam szempontjából érthetetlen oka, a bérleti díj illetve
a lízingdíj mértékének gyanút keltő egybeesése, továbbá az ingatlan értéke és a lízingdíj
közötti feltűnő értékaránytalanság, ami a közérdeket súlyosan sértheti, ezért kérdezem T.
Legfőbb Ügyész Urat :

K/5032 .

írásbeli kérdés



Lát-e lehetőséget arra, hogy a szóban forgó lízingszerződést és megkötésének
körülményeit az ügyészség megvizsgálja?
A vizsgálat eredményétől függően kíván-e az ügyészség a lízingszerződés semmiségének
megállapítás iránt keresetet indítani, vagy egyéb intézkedéseket tenni a közérdek
védelmében?"

Budapest, 2003 . augusztus 28 . C ) , / '. ?:;~
S~jártó Péter
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